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Policie ČR se učí víc vycházet vstříc veřejnosti 
Problematice Community policing se včera 

v Praze věnovala konference nazvaná Společná 
cesta k bezpečí. Zúčastnily se jí více než dvě 
stovky zástupců obcí a měst, Policie ČR, ne-
ziskových a vzdělávacích organizací i řady 
resortů. Význam projednávané problematiky 
podtrhla účast ministra vnitra MUDr. Mgr. 
Ivana Langera, který jednání zahájil. 

Policejní prezident plk. Mgr. Vladislav Hu-
sák community policing charakterizoval jako 
souhrn takových policejních přístupů, které 
dokážou identifikovat a pojmenovat řadu pro-
blémů v oblasti veřejného pořádku a veřejné 
bezpečnosti. Jakmile jsou jasně označeny, poli-
cie navrhuje opatření, 
která by těmto problé-
mům předcházela. Ne-
navrhuje však pouze 
ryze policejní řešení, 
nýbrž i taková, na nichž 
se budou podílet i obce 
a široká veřejnost.  

Community policing, 
jak uvedla Mgr. Micha-
ela Veselá z odboru 
prevence kriminality 
Ministerstva vnitra,  je 
»spíše filozofií než 
taktikou nebo nějakým 
specifickým přístu-
pem«. Proto nenahrazuje standardní činnost 
policie, ale doplňuje ji a významně usnadňuje. 
Policisté jsou k této proaktivní činnosti motivo-
váni částečným přenesením zodpovědnosti za 
bezpečnostní situaci v »jejich« lokalitě.  

Nikoliv náhodou nejen v projevech ministra 
vnitra či policejního prezidenta, ale i ve vy-
stoupeních představitelů obcí a měst zaznělo, 
že je třeba do praxe vrátit institut policistů, 
kteří ve svém okrsku znají jeho zvláštnosti i 
obyvatele – a ti se na ně jako na »své« policisty 
mohou obracet se svými upozorněními, problé-
my, stížnostmi ... Z analýz Ministerstva vnitra, 
ale i ze zkušeností obcí vyplývá, že občany 
více než vysoce specializovaná a rafinovaná 
zločinnost či možný terorismus zneklidňují 
pouliční krádeže, vandalismus, poškozování 
automobilů, vykrádání bytů, domů a rekreač-
ních objektů apod.  

Například v Bílovci na Novojičínsku praxi 
community policing oficiálně začali uplatňovat 
sice až loni, ale v podstatě se její filozofií při 
spolupráci radnice a tamního obvodního oddě-
lení Policie ČR řídí už několik let. Policie ČR 
tam s vedením města vypracovala akční pro-
gram, v němž vycházela z názorů místních 
občanů a jímž stanovila základní priority: potí-
rání pouliční kriminality, bezpečnost silničního 
provozu, informování občanů, řešení proble-
matiky lichvy hlavně mezi romskou komuni-
tou, důraz na výkon pochůzkové služby apod.  

Starostka Ing. Sylva Kováčiková připo-
mněla, že k naplňování akčního programu byla 

vytvořena pracovní sku-
pina ze zástupců města, 
Policie ČR a občanů, 
přičemž v ní svého zá-
stupce mají i místní 
podnikatelé. Skupina 
stála u realizace projek-
tů jako Bezpečně do 
školy, Policista – váš 
přítel a ochránce aj.  
Vedoucí obvodního 
oddělení Policie ČR 
v Bílovci npor. Mgr. 
Radim Daněk uvedl,  
že policisté využívají i 
webové stránky města 

(http://www.bilovec.cz)  , kde pravidelně ob 
den aktualizují své informace pro veřejnost.   

Společné aktivity radnice a policistů se neo-
mezují pouze na území Bílovce, ale zahrnují  
i všech deset obcí a další město (Klimkovice) 
v jeho spádovém území jako obce III. typu.  

Podobně postupují i jinde V Sokolově, za 
který na konferenci promluvili starosta Ing. 
Karel Jakobec a vedoucí obvodního oddělení 
Policie ČR npor. Mgr. Petr Kubis, nás mj. 
zaujalo, jak tam na základě výsledků z besed 
s občany připravili řadu konkrétních opatření. 
Tak třeba opatření TRASA zajišťuje, aby mezi 
16. a 18. hodinou, kdy je v centru největší 
koncentrace lidí, tam policejní hlídky chodily 
po vymezených trasách s kontrolními body 
typu pošty, bank, obchodních domů apod. 
Opatření BEZPEČNÁ NOC zase zaručilo, že 

(Pokračování na stránce 2) 

AKT UÁL NĚ  

Krajská setkání začnou 21. února 
Tradiční krajská setkání, která pořádá Svaz 

měst a obcí (SMO) ČR, se letos uskuteční  
v únoru a březnu. Členové Rady SMO i od-
borníci z jeho kanceláře tam podají informace 
o přípravách na oslavy výročí 100 let založení 
svazu a o chystaném X. sněmu svazu. Zejmé-
na však účastníky setkání seznámí s novými 
zákony, které nabývají účinnosti v roce 2007, 
s novinkami, které přináší právě zahájené další 
programovací období Evropské unie v letech 
2007-2013, či s Programem občanství pro 
Evropu. Prezentaci má připravenou i dceřiná 
společnost MEPCO. Série krajských setkání 
bude zahájena 21. 2. v Plzni a ukončena 29. 3. 
v Českých Budějovicích.  

Více informací včetně harmonogramu setká-
ní a elektronických přihlášek najdete na adrese 
http://www.smocr.cz pod odkazem Naše akce. 

Jak proti domácímu násilí 
Město Bílovec na Novojičínsku ve spoluprá-

ci s firmou Qestel Ostrava, Ministerstvem 
vnitra a Policií ČR připravuje na středu  
7. března mezinárodní konferenci Bezpečí pro 
město zaměřenou na domácí násilí. Cílem 
konference je seznámit zástupce měst a obcí, 
stejně jako odbornou veřejnost s konkrétními 
projekty věnovanými prevenci proti kriminali-
tě, jak je připravily municipality, Ministerstvo 
vnitra, státní a městské policie a další subjek-
ty. Přihlásit se je nutno nejpozději do 23. 2. na 
adrese: sekretariat@bilovec.cz . Více informa-
cí podá Jana Zahrádecká (tel.: 556 414 201).  

Starostka Sylva Kováčiková a npor. Radim 
Daněk při prezentaci Bílovce.   Foto: Ivan Ryšavý 
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Nenechte si ujít už příští týden 

únorové vydání 

Moderní obce 
 

• Jak se pozná efektivní a kvalitní plánování 
sociálních služeb 

• Nová úprava de minimis 
• Kdy (ne)užít malý státní znak a úřední razítko 
• Plnění závazků obchodněprávní smlouvy 
• Vybrané příklady hřbitovního práva  
• Vejprnice svedly vítěznou bitvu, »válce obcí« 

však stále hrozí prohra 
• Obecní rozhlas: Zvyk, nebo potřeba? 
• Komunikace magistrátů s občany vázne 
• TÉMA: Panelové domy a sídliště 
• PŘÍLOHA: Auta a dopravní technika 
• ... a mnoho dalších rad a inspirativních textů 

 

http://moderniobec.ihned.cz/ 

 

 

  
     

    

 
 
 

W W W . R E G I O N S E R V I S . C Z  
R E G I O N S E R V I S  s . r . o .  
E l i š k y  P ř e m y s l o v n y  4 2 9 ,   
P r a h a  5 ,  1 5 6  0 0  
email: info@regionservis.cz 
Tel: 257 199 616 Fax: 257 199 615  
GSM: 723 139 9 05  

Regionservis si Vás dovoluje pozvat na reprezentativní spole čenskou akci s odborným programem 

pod záštitou poslanců  Mgr. Tomáše Úlehly a Ing. Daniela Reisiegela 

I I .  E kon om i ck é fóru m Če s ké  re pu b l i k y 

I .  R E P R E Z E N T AT I V N Í  P L E S S T AR O S T E K  A S T AR O STŮ  
2 .  ú n o r a  2 0 0 7   

PRAHA, CORINTHIA PANORAMA HOTEL****, Milevská 7, Praha 4 internet: www.corinthia.cz 
AKCE NENÍ FINANCOVÁNA Z VEŘEJNÝCH ROZPOČTŮ  

ČÁST VÝTĚŽKU Z AKCE BUDE POUKÁZÁNA NADAČNÍMU FONDU TEREZY MAXOVÉ NA PODPORU DĚTSKÝCH DOMOVŮ PRO POSTIŽENÉ DĚTI 
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Bruntál chystá plán rozvoje 
Jak informuje poslední číslo zpravodaje 

občanského sdružení Vlastenecký poutník 
(http://www.askiburgion.cz), město Bruntál už 
zítra zahájí přípravu integrovaného plánu své-
ho rozvoje (IPR). Zítra se totiž poprvé sejdou 
zástupci města a pracovních skupin (jsou 
v nich odborníci nejen z Bruntálu, ale i široké-
ho okolí) s pracovníky společnosti MEPCO, 
s.r.o., která byla v soutěži vybrána jako zhoto-
vitel Integrovaného plánu rozvoje (IPR). 
MEPCO – Mezinárodní poradenské centrum 
obcí, byla založena na základě rozhodnutí 
Svazu měst a obcí a VNG International 
(dceřiné společnost nizozemské asociace měst 
a obcí) už v roce 2003.  

Bruntál si od IPR slibuje, že tento dokument 
bude obsahovat i analýzu možností financová-
ní rozvojových projektů či propojení národ-
ních a regionálních dokumentů se strategií 
města. 

O jihu Čech nově a lépe 
Po více než třech letech provozu se Infor-

mační systém cestovního ruchu Jihočeského 
kraje dostává do své další fáze. V těchto dnech 
totiž zahájil zkušební provoz jeho nové gene-
race (viz http://beta.jiznicechy.cz ). Výrazných 
změn doznal nejen celkový grafický vzhled 
prezentace, ale především se tam představuje 
nové jednotné administrativní rozhraní. Sou-
částí nového informačního systému jsou kata-
logy produktů a služeb, které daty plnila Jiho-
česká centrála cestovního ruchu mj. i v rámci 
projektu Inventarizace infrastruktury a služeb 
v cestovním ruchu na území Jihočeského kra-
je. Stránky jsou postupně doplňovány jednotli-
vými moduly a zároveň připravovány i další 
jazykové mutace. 

   

 
 

 

Celoživotní vzdělávání  
– Praha 2007 

 
7. 2. Nový stavební zákon – část Stavební 
řád 
8. 2. Nový stavební zákon – část Územní 
plánování 
14. 2. Terasy, balkony a lodžie – preven-
ce vad a jejich odstraňování 
 

28. 2. Práce technického dozoru investora 
14. 3. Fasády – prevence vad a jejich 
odstraňování  
20.-21. 3. Obnova památek – rekonstruk-
ce, nebo konzervace? 
 

Podrobnější informace a přihlášky  
najdete na: http://www.studioaxis.cz/ 

 
STUDIO AXIS, spol. s r.o. 

Korunní 106, 101 00 Praha 10 
tel./fax: 271 732 095 a 271 736 620 

e-mail: studio@studioaxis.cz 

Cena Petra Parléře: Nejlepší studii získají v Přerově 
Rekordním počtem 24 architektonických 

studií, jimiž byla obeslána soutěž Cena Petra 
Parléře, se může v jejím loňském, už čtvrtém 
ročníku vykázat obecně prospěšná společnost 
Petra Parléře. Ta soutěž pořádá s jasně stanove-
ným cílem podpořit rozvoj architektury, huma-
nizace sídel a péče o životní prostředí.  

Společnost rok co rok zhruba dvěma stov-
kám měst nabízí možnost zdarma zadat do 
soutěže ta svá veřejná prostranství, která by 
podle jejich názoru potřebo-
vala oživit či zcela nově 
koncipovat. Z takto zasla-
ných námětů Společnost 
Petra Parléře vybere ty, 
které nejvíce vyhovují po-
slání soutěže, a nabídne je 
architektům k tvůrčímu 
zpracování formou studií.  

Všechny zpracované stu-
die – ať už vítězné, či ty, 
které se mezi nejlepšími 
neumístily – jsou pak měs-
tům (rovněž zcela zdarma) 
poskytnuty k dalšímu mož-
nému využití.  

Loni tuto nabídku dostalo 
252 měst, z nichž 30 ji vyu-
žilo. Do samotné soutěže 
byly vybrány náměty z 10 měst, na něž  
32 architektů vypracovalo celkem 24 studií  
(na některé náměty bylo vytvořeno více studií). 

Minulý týden byli v pražské primátorské 
rezidenci autoři nejlepších studií slavnostně 
oceněni. Záštitu nad tímto aktem převzal pri-
mátor MUDr. Pavel Bém, který také předal 
Cenu Petra Parléře spojenou s odměnou ve 

výši 200 tisíc Kč Ing. arch. Zbyňku Ryškovi za 
studii úprav náměstí Svobody v Přerově. Cena 
společnosti SSŽ za přínos k rozvoji architektu-
ry měst spojená s prémií 50 tisíc Kč byla udě-
lena Martinu Kožnarovi a Petru Kolářovi za 
studii revitalizace Mírového náměstí v Horaž-
ďovicích. Cenu společnosti HOCHTIEF CZ – 
prostor pro život (rovněž s prémií 50 tisíc Kč) 
získali Ing. arch. Katarína Luciaková a Ing. 
arch. Ludvík Křenek  za návrh úpravy nábřeží 

v památkové zóně města 
Třešť (této studii se věnuje 
únorové číslo MO, které 
vyjde již 8. 2. – pozn. red.).   
Pro další ročník soutěže, 
k jehož vyhlášení by mělo 
dojít už v příštích týdnech, 
organizátoři chystají něko-
lik změn. Tou zásadní má 
být to, že výběr návrhů 
měst do finálního zadání 
architektům bude proveden 
dvoukolově, přičemž druhé 
kolo proběhne formou ve-
řejné obhajoby podaných 
námětů. Jak uvedl předseda 
správní rady Společnosti 
Petra Parléře senátor Jiří 
Oberfalzer, organizátoři 

soutěže si od veřejné obhajoby slibují, že po-
může ještě zvýšit prestiž Ceny Petra Parléře, 
městům navzájem lépe poznat společné problé-
my spjaté s úpravami veřejných prostranství a 
více propojit veřejnou správu s odbornou ve-
řejností.  

Další informace k výsledkům uplynulého 
ročníku soutěže jsou na www.cenapp.cz.    ( r š )  

ve chvíli, kdy jedna pěší policejní hlídka v noci 
opouští náměstí, přichází tam další. V Sokolo-
vě také už během příštích dvou týdnů policisté, 
jimž byla přidělena konkrétně vymezená oblast 
města, začnou lidem rozdávat vizitky se svým 
jménem, kontaktem a výčtem ulic, které mají 
oni osobně na starosti. 

Ve Svitavách zase mj. zavedli praxi, že poli-
cisté s územní odpovědností za přilehlé rekre-
ační oblasti nejméně jednou měsíčně kontrolují 
všechny chaty a jejich majitelům ve schránce 
nechávají kontrolní lístek se záznamem, kdy 
byl objekt zkontrolován a s jakým výsledkem. 
Na druhé straně lístku je desatero rad, jak co 
nejvíce vyloučit riziko násilného vniknutí do 
objektu a jak si počínat, pokud k němu přece 
jen dojde. »Tuto praxi občané velmi pozitivně 
přijímají,« uvedl mjr. Ing. Ota Hřebíček, 
velitel služby pořádkové a dopravní policie 
Okresního ředitelství Policie ČR ve Svitavách 

Bc. Erich Stündl, koordinátor prevence 
kriminality Městského úřadu Svitavy, doplnil, 
že na základě uzavřené dohody mezi městem a 
okresním policejním ředitelstvím mj. proběhl i 
sociologický průzkum mezi 600 občany. Z jeho 
výsledků vyplynuly nejzávažnější problémy, 
jak je ve vztahu ke svému pocitu bezpečí poci-
ťují obyvatelé města: krádeže vloupáním, odci-
zení nebo poškození vozidla, krádeže jízdních 

kol, vloupání do rekreačních objektů atd. 
Z těchto zjištění pak vyšla společně přijatá 
strategie města a Policie ČR na období šesti let, 
v níž se uskutečňují převážně už jinde úspěšně 
vyzkoušené projekty typu Bezpečný domov, 
Auto není trezor, Evidence jízdních kol aj.  

Zástupci Chebu hovořili o tom, jak řešit 
trestnou činnost dětí a mládeže pomocí přípa-
dových studií – formou Case Managementu. 
Bc. Gabriela Ontková z Probační a mediační 
služby vysvětlila, že tato forma je dobře použi-
telná k tomu, aby mladým delikventům byla 
poskytnuta kompetentní, rychlá a účinná po-
moc za součinnosti všech, kdo se jimi zabývají. 
»Zatím si totiž leckde odborníci a orgány mezi 
sebou zjištění o dítěti či mladistvém nepředá-
vají, takže výsledná opatření se přijímají bez 
dostatečných informací,« konstatovala.  

Poručíci Jiří Ištvánik a Petr Buřič ze Služ-
by kriminální policie a vyšetřování Okresního 
ředitelství Policie ČR v Chebu pak podrobně 
popsali, jak na městském úřadě fungují skupi-
ny ustavené k řešení situace mladého delikven-
ta a vždy složené z rodičů, třídního učitele, 
kurátora, zástupců policejního týmu Eger, Pro-
bační a mediační služby, případně i státního 
zástupce. Jednání skupiny je pokaždé přítomen 
i samotný delikvent, s jehož aktivní účastí se 
jeho situace řeší.                

                                                                                                                                                                                                     ( r š )  

(Pokračování ze stránky 1) 

Vítěz Ceny Petra Parléře Zbyněk Ryška 
(se soškou), vpravo od něj držitelé  
Ceny HOCHTIEF CZ Katarína Luciaková  
a Ludvík Křenek.                   Foto: archív 
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Internet pro zdravotně postižené 
Online centrum znakového překladu či vyu-

žití GPS, webových kamer a detekčních čidel 
v běžném životě lidí se zdravotním postižením 
patří k novinkám, které představí konference 
INSPO 2007 – Internet a informační systémy 
pro osoby se specifickými potřebami. Jako 
jednu z hlavních akcí Března – měsíce interne-
tu ji uspořádají 17. března v Kongresovém 
centru Praha již posedmé občanská sdružení 
BMI, Křižovatka.cz a AISO. Účast na konfe-
renci je zdarma, registrace na  www.brezen.cz , 
kde je zveřejněn předběžný program.  

Měřiče rychlosti obcím 
V rámci dlouhodobé akce Bezpečně do ško-

ly vybavil Středočeský kraj vytipovaná města 
a obce s velkou dopravní zátěží okamžitými 
měřiči rychlosti. »Chceme přispět ke zvýšení 
bezpečnosti na silnicích. Z policejních statistik 
vyplývá, že jednou z nejčastějších příčin váž-
ných dopravních nehod je nepřiměřená rych-
lost jízdy. Nejohroženějšími účastníky silnič-
ního provozu jsou přitom chodci,« vysvětlil 
hejtman Středočeského kraje Ing. Petr Bendl. 
Předloni si kraj nechal zpracovat analýzu ne-
bezpečných míst v průjezdních úsecích silnic 
II. a III. třídy na svém území. Tak bylo vybrá-
no téměř 50 míst, kde hrozí největší riziko 
střetu automobilů s chodci. Pořízení měřičů je 
naplánováno do tří etap. V závěru roku 2006 
se konala I. etapa, kdy bylo instalováno 16 
těchto zařízení v celkové hodnotě 1,8 mil. Kč 
(jedno zařízení 118 tisíc Kč včetně montáže), 
letos bude instalováno dalších 15 měřičů, III. 
etapa se uskuteční v roce 2008. 

Bohumín bojuje s automaty 
Vytrvalý boj bohumínských zastupitelů proti 

hernám ve městě letos dostává viditelné vý-
sledky. Zatímco loni tam fungovalo přes sto 
výherních automatů, teď jejich počet klesl na 
34. Důvodem je vyhláška, která zakazuje pro-
voz automatů na 22 ulicích především v centru 
Bohumína. »Hernám na konci roku vypršelo 
povolení k provozování automatů za starých 
podmínek. Při kontrole jsme zjistili, že herny 
zákaz dodržují a přístroje jsou vypnuté. Celko-
vě se okolí heren zklidnilo a to hlavně v noč-
ních hodinách. Dokonce se nám už ozvali i 
občané, kteří bydlí v bezprostřední blízkosti 
bývalých heren, že se po dlouhé době konečně 
vyspali. Vyhráno však ještě zdaleka nemáme. 
Některé herny totiž zvažují instalaci videoter-
minálů, jejichž provoz nepovoluje město, ale 
Ministerstvo financí (MF),« uvedl starosta 
Bohumína, senátor Petr Vícha. Bohumín se 
právě kvůli videoterminálům dostal do sporu  
s ministerstvem už loni. Na bohumínské pěší 
zóně v prostorách herny Montana chtěla Sazka 
provozovat videoterminály Starport. MF nej-
prve jejich provoz zamítlo. Sazka proti roz-
hodnutí MF podala rozklad, načež minister-
stvo po změně vlády svůj názor náhle změnilo 
a videoterminály v Bohumíně povolilo. Nyní 
proti rozhodnutí MF podalo rozklad město.  

(O problematice výherních hracích přístrojů 
čtěte více v únorovém čísle Moderní obce.) 

Rusava je (opět) absolutním vítězem Solární ligy  
Výsledky 3. ročníku soutěže ve využívání 

energie Slunce – Solární liga ČR byly slavnost-
ně vyhlášeny v pátek 26. ledna při příležitosti 
konání veletrhu Střechy na Výstavišti v Praze -
Holešovicích. Připomeňme, že soutěže se může 
účastnit každý, kdo do ní přihlásí solární sys-
tém s hodnověrnými daty. Obce a města získá-
vají body za plochu kolektorů (v případě ter-
mických systémů pro ohřev vody nebo pro 
přitápění) či za instalovaný výkon v kWp  
(u fotovoltaických projektů na výrobu elektři-
ny). V obou případech však lze přihlásit pouze 
funkční instalace (podrobněji k pravidlům na 
adrese: www.solarniliga.cz).  

Zatímco ke konci roku 2005 pořadatel soutě-
že – Liga ekologických alternativ (LEA – 
www.lea.ecn.cz) –  evidoval téměř 14 tisíc m2 
přihlášených solárních modulů, z nichž přibliž-
ně 12 tisíc 
m2 připadalo 
na termické 
systémy, bě-
hem uplynu-
lého ročníku 
do soutěže přibylo dalších více než 3500 m2 
všech systémů. K nárůstu došlo zejména  
u solárních fotovoltaických panelů. jejichž 
instalovaný výkon se zvýšil ze 160 kWp v roce 
2005 na loňských 340 kWp.  

Předseda poroty Karel Merhaut z LEA úspě-
chy v rozvoji využívání solární energie přičítá i 
osvětové aktivitě pořadatelů soutěže. Ti se 
nechali inspirovat podobnou, už dlouholetou a 
městy i obcemi respektovanou soutěží v Ně-
mecku, přičemž podle Karla Mehauta i u nás 
stále více sídel usiluje o to, nasbírat co nejvíce 

»grün bodů« a prostřednictvím Solární ligy 
posílit své ekologické renomé a prokázat, že 
přispívá k čistotě ovzduší a svým dílem také 
k řešení globálních problémů klimatu. 

V hlavní kategorii Solární ligy (přidělované 
body podle plochy kolektorů nebo výkonu 
fotovoltaických systémů přepočítané na 
»hlavu« podle počtu obyvatel sídla) obhájila 
prvenství obec Rusava (Zlínský kraj). Ta svoji 
pozici loni posílila instalací dalších 10 m2 so-
lárních panelů na obecním domě (za vítězství  
v předchozím ročníku obec získala solární 
systém a ráda si připlatila, aby získala větší). 
Rusava zvítězila i v kategorii sídel s méně než 
5000 obyvateli a v kategorii s termickými 
systémy.  

V kategorii fotovoltaiky, v níž se začal pro-
jevovat příznivý účinek nového zákona na 

podporu vý-
roby elektři-
ny z obnovi-
telných zdro-
jů, zvítězil 
městys Opa-

tov (Pardubický kraj), kde loni na bývalém 
zemědělském objektu začala fungovat solární 
elektrárna o výkonu 60 kWp (uvedla ji do pro-
vozu firma HiTechMedia Systems).  

Prvenství v kategorii sídel od 5000 do  
50 tisíc obyvatel patří Jindřichovu Hradci a 
v kategorii nad 50 000 obyvatel Plzni.  

Kompletní přehled výsledků je na výše uve-
dené internetové adrese Solární ligy. 

Vyhlášení dalšího ročníku soutěže Solární 
liga se očekává v nejbližších dnech. 

( r š )   

Zdravá města jistí kvalitu ve veřejné správě 
Na 3. národní konferenci kvality ve veřejné 

správě, která se konala ve dnech 17. až  
19. ledna v Liberci pod záštitou ministra vnitra 
Ivana Langera a hejtmana Libereckého kraje 
Petra Skokana, získala významná ocenění také 
Zdravá města a jejich asociace Národní síť 
zdravých měst (NSZM) za svůj postup v rámci 
projektu Zdravé město a místní Agenda 21. 

Konferenci uspořádalo Ministerstvo vnitra 
ČR, Rada ČR pro jakost a Vzdělávací centrum 
pro veřejnou správu za podpory Libereckého 
kraje. 

V již druhém ročníku soutěže byly »ve hře« 
tři druhy resortních cen za kvalitu v územní 
veřejné správě. První dva jsou udělovány za 
rozvíjení kvality v územní veřejné správě, 
přičemž nižším stupněm (bronz) je cena Orga-
nizace zvyšující kvalitu veřejné služby a vyš-
ším stupněm (stříbro) je cena Organizace dobré 
veřejné služby. Třetí druh ocenění je udělován 
za inovaci v územní veřejné správě. 

Jako vůbec první v ČR získala Zdravá města 
Chrudim a Vsetín stříbro za uplatňování princi-
pů udržitelného rozvoje na místní a regionální 
úrovni splněním kategorie »B« oficiální sady 
Kriterií místní Agendy 21. V praxi toto ocenění 
znamená, že obě města komunikují s občany, 
ptají se na jejich názory na rozvoj města – a ty 

pak systematicky zapracovávají do svých roz-
vojových plánů. Lidé se každoročně setkávají 
na veřejném fóru a diskutují o dalším směřová-
ní své komunity a mohou si ověřit díky společ-
ně vytvořeným místním ukazatelům, zda město 
skutečně plní to, na čem se na svých setkáních 
domluvili.  

Ani další Zdravá města a obce nezůstaly 
pozadu. Bronz za realizaci místní Agendy 21 
získal Strašín, Kopřivnice, Ústí nad Labem, 
Hodonín a Prostějov. Všechny tyto samosprávy 
v roce 2006 dosáhly Kategorie C, což mj. zna-
mená, že ze svých rozpočtů podporují zapojo-
vání veřejnosti do života obce nebo pořádají 
pravidelně osvětové a vzdělávací akce na téma 
životní prostředí, kvalita života apod. Mezi 
dalšími oceněnými městy byly opět Vsetín a 
také Strakonice, které si převzaly cenu za ino-
vaci v územní veřejné správě. 

Cenu za inovaci ve veřejné správě převzal 
také ředitel NSZM Petr Švec. NSZM byla 
oceněna za svůj informační nástroj DataPlán 
NSZM, který pomáhá městům a obcím efektiv-
ně řídit svoji agendu, šetřit peníze a přispívá 
rovněž k transparentnosti práce úřadu.  

Více o DataPlánu na internetových strán-
kách http://www.dataplan.nszm.cz. 

( t z )   

http://www.moderniobec.cz
http://www.brezen.cz
http://www.solarniliga.cz
http://www.lea.ecn.cz
http://www.dataplan.nszm.cz
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V závěru ledna představitelé hlavního města 
Prahy a Hospodářské komory hl. m. Prahy 
společně představili projekt Praha technická. 
Česká metropole totiž kromě svých jedineč-
ných kulturně historických památek může tu-
ristům (ale i svým obyvatelům) předvést celou 
řadu unikátních technických objektů, které 
byly dosud veřejnosti nepřístupné a zůstávaly 
známy jen hrstce odborníků. Od rozšíření na-
bídky přitažlivých turistických cílů o nový 
specifický segment si v hlavním městě slibují, 
že se tam díky němu budou vracet turisté, kteří 
Prahu už navštívili, ale že »zlatá stověžatá« 
také přiláká další kategorie návštěvníků. 

Zážitková turistika patří k nejprogresívněj-
ším oborům cestovního ruchu vůbec. V Praze 
se v rámci projektu  
z iniciativy hospo-
dářské komory dalo 
dohromady několik 
menších podnikatel-
ských subjektů, ale  
i velké instituce a 
organizace, jako je 
například Národní 
technické muzeum, 
České dráhy,  Praž-
ská informační služ-
ba, Muzeum hl. m. Prahy, Dopravní podnik, 
Pražské vodovody a kanalizace či Kolektory 
Praha.  

Když předseda představenstva Hospodářské 
komory hl. m. Prahy a pražský zastupitel Petr 
Kužel hovořil o objektech, které budou zájem-
cům zpřístupněny, charakterizoval je doslova 
jako »technické skvosty«. Mezi ně se určitě 
zařadí částečně zpřístupněná síť kolektorů, 
tedy podzemních liniových staveb, které slouží 
k vedení a ukládání inženýrských sítí (trubních 
i kabelových). Inženýrské sítě jsou tak přístup-
né pro stálé kontroly, opravy a údržbu. Případ-
né závady se odstraňují přímo v kolektoru a 
bez porušení komunikací. Jak konstatoval 
Otakar Čapek, předseda představenstva a gene-

rální ředitel společnosti Kolektory Praha, a.s., 
tento pražský podzemní systém, vybudovaný 
během posledních 30 až 40 letech, je naprosto 
unikátní v celé Evropě a jezdí jej studovat 
odborníci nejen ze členských zemí EU, nýbrž i 
z amerického kontinentu a celého arabského 
světa (experti z Dubaje prý kvůli němu dokon-
ce Prahu nazvali »Mekkou kolektorů«). 

Praha ovšem může nabídnout také vodárnu 
v Podolí či Ekotechnické muzeum u Císařské-
ho ostrova, zatím nepřístupné technické zázemí 
lanovky na Petřín, Muzeum městské hromadné 
dopravy s kompletní sbírkou historických 
tramvají apod. Jak uvedl náměstek pražského 
primátora Pavel Klega, na území hlavního 
města se nachází na tři stovky technických 

staveb, z nichž ně-
které (jako například 
Mlýny na Novotné-
ho lávce) jsou zapsá-
ny v seznamu světo-
vého kulturního 
dědictví. Zásluhou 
projektu budou od 
letošního června 
některé z nich v na-
bídce cestovních 
kanceláří. 

Projekt Praha technická připravila Hospodář-
ská komora hl. m. Prahy s využitím finančních 
prostředků Evropského sociálního fondu  
(50 %), státního rozpočtu (15 %) a rozpočtu 
města (15 %). Mj. se v jeho rámci vyškolili 
odborní průvodci ze zúčastněných subjektů, 
řešil se komplex problémů spojených s pojiště-
ním účastníků, jejich bezpečností a výbavou na 
leckdy složitých trasách apod.  

Celé know-how financování a přípravy tako-
vého projektu má sloužit i dalším městům či 
regionům pro přípravu podobně zaměřených 
projektů. Tvůrci projektu jsou proto už 
v kontaktu s Ústím nad Labem, Jihočeským 
krajem či Ostravou.      

( r š )  

Projekt Praha technická pomůže i dalším městům 

V Česko-bavorském centru v Schönsee se už 
od zítřka až do 25. února bude představovat 
město Plzeň zejména jako kulturní a turistická 
metropole západních Čech.  

Slavnostní zahájení výstavy »Plzeň – srdce 
západních Čech« se uskuteční za přítomnosti 
starosty bavorského městečka Schönsee Hanse 
Eibauera a plzeňského primátora Ing. Pavla 
Rödla. »Cestovní ruch je dnes jedním 
z významných hospodářských faktorů rozvoje 
česko-bavorské příhraniční oblasti. Výstavou 
upozorňujeme nejen na turistické možnosti 
nebo kulturní a společenské dění v Plzni, ale 
představujeme i historii světoznámých značek, 
jako je Pilsner Urquell a Škoda,« říká plzeňský 

primátor. Vernisáž výstavy v nově zrekonstruo-
vaných  prostorách bývalého obecního pivova-
ru  doprovodí hudba plzeňské Kapely pětatřicá-
tého pěšího pluku.  

»Zahájení výstavy zpestří také Divadlo Alfa 
uvedením her lidových loutkářů v německém 
jazyce Don Šajn a Johanes Doktor Faust,« 
doplnila vedoucí oddělení prezentace a marke-
tingu plzeňského magistrátu Denisa Čobanovo-
vá. Doprovodný program je připraven po celou 
dobu výstavy. V závěru výstavy se filmovými 
projekcemi, ale i přednáškami a soutěžemi 
bude prezentovat plzeňský pivovar Pilsner 
Urquell.  

( t z )  

Plzeň se představí v bavorském Schönsee 

PER S ONÁLI E 

Do čela Havířova byl zvolen  
František Chobot 

Od pondělí 29. led-
na má statutární 
město Havířov po 
loňských komunál-
ních volbách koneč-
ně nového primáto-
ra. Je jím František 
Chobot (67 let, 
ČSSD), který se loni 
v říjnu do zastupitel-

stva města vrátil po deseti letech. V polovině 
minulého desetiletí byl i náměstkem primáto-
ra, ale když v červnu 1996 získal mandát po-
slance, vzdal se všech funkcí na radnici i ve 
straně. V dolní parlamentní komoře působil 
mj. ve Výboru pro veřejnou správu, regionální 
rozvoj a životní prostředí, v roce 1996 se zú-
častnil jako pozorovatel voleb v Bosně a Her-
cegovině. Ustavující zasedání Zastupitelstva 
města Havířova se konalo až předevčírem 
kvůli tomu, že ve městě se komunální volby 
musely na základě rozhodnutí krajského soudu 
zopakovat. O posty v 11členné radě města se 
rozdělili zástupci ČSSD a KSČM, které dopl-
nil jeden zástupce Hnutí pro Havířov. 

František Chobot je absolventem ostravské 
chemické průmyslovky, přičemž svůj profesní 
život začal jako dělník v důlním provoze  
v Ostravě, několik roků pracoval v Severomo-
ravských plynárnách. Téměř 30 let (1965 až 
1994) strávil v podniku Silnice Ostrava. Po 
parlamentních volbách v roce 2002, kdy již do 
Poslanecké sněmovny nekandidoval, působil 
jako asistent svého stranického kolegy Antoní-
na Sýkory. Je ženatý a má dvě dospělé děti,  
k jeho zájmům patří hudba, sport a filatelie.  

Euroregion Glacensis vede  
Czesław Kręcichwost 

Novým společným předsedou Euroregionu 
Glacensis (EG), který zastupuje EG jako celek 
na mezinárodní úrovni, byl zvolen na rok 
2007 předseda polské části Euroregionu Gla-
censis a současně starosta polského příhranič-
ního lázeňského města Kudowa-Zdrój (česky 
Lázně Chudoba) Czesław Kręcichwost. V této 
funkci, kde se předsedové střídají po roce 
z české a polské strany, nahradil Zdeňka Fili-
pa. Stalo se tak 29. ledna 2007 na jednání 
společné česko-polské Rady Euroregionu 
Glacensis v hotelu Panorama v Rychnově nad 
Kněžnou. Z členů rady za českou stranu byli 
přítomni předseda české části EG a poslanec 
Jiří Čepelka, první místopředseda EG a staros-
ta obce Bílá Voda v okrese Jeseník Miroslav 
Kocián, druhý místopředseda EG a starosta 
Náchoda Oldřich Čtvrtečka i sekretář české 
části EG Jaroslav Štefek. 
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